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Abstract

        
Three patients with fibromuscular oesophageal stenosis are reported. The onset was usually before 6 months of age; earlier than that of stenosis due to tracheobronchial remnants. The localization of the stenotic area varied from the distal to the mid-oesophagus. Extramucosal myotomy seemed to be the treatment of choice for this lesion, particulary in the midoesophagus involved diffusely, because of its good effectiveness, less invasiveness, and simplicity.


      
        
Zusammenfassung

        
Drei Patienten mit einer fibromuskulären Ösophagusstenose werden vorgestellt. Die Symptome begannen im Alter von sechs Monaten, d. h. früher als die Symptome bei einer Ösophagusstenose infolge tracheobronchialer Überbleibsel beginnen. Die Lokalisation der Stenose variierte vom distalen zum mittleren Ösophagus. Als Therapie der Wahl galt die Myotomie, insbesondere im mittleren Ösophagusbereich. Sie zeigte eine hohe Erfolgsrate und war ein einfacher nicht invasiver Eingriff.
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